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P R O T O K Ó Ł  nr  XVI/04 

 
z sesji Rady Gminy i Miasta w Bogatyni 

z dnia 20 kwietnia 2004 r. 
 

Obecni radni wg listy obecności, która jest załącznikiem nr 1 do protokołu. 

Sesji przewodniczył Henryk Boruta – przewodniczący rady. 
 
Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Publicznej Szkoły Podstawowej nr 3        
w Bogatyni  w godzinach od 900 – 1155. 
 
W sesji uczestniczyli: 
Gerard Świstulski  - burmistrz miasta i gminy 
Zbigniew Szatkowski  - zastępca burmistrza miasta i gminy 
Krzysztof Wietrzykowski - zastępca burmistrza miasta i gminy 
Krystyna Jakszycka  - sekretarz gminy 
Bogumiła Wysocka  - skarbnik gminy 
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 
 
oraz naczelnicy wydziałów Urzędu Miasta i Gminy, kierownicy gminnych 
jednostek organizacyjnych, przewodniczący jednostek pomocniczych zgodnie z 
listą obecności stanowiącą załącznik nr 3. 
 

Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji z 23 marca 2004 r. 
4. Informacja z realizacji uchwał Rady. 
5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 
6. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu miasta i gminy za 2003 rok 

a. przedstawienie opinii komisji problemowych w sprawie sprawozdania z 
wykonania budżetu miasta i gminy za 2003 rok, 

b. przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej i wniosku w sprawie      
     absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy, 
c. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej                              

o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2003 rok 
oraz o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla 
Burmistrza Miasta i Gminy, 

d. dyskusja, 
e. głosowanie nad sprawozdaniem. 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi  
Miasta i Gminy. 

8. Utworzenie Publicznego Gimnazjum w Działoszynie. 
9. Utworzenie Zespołu Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Działoszynie. 
10. Ustalenie sieci szkół podstawowych, gimnazjów, zespołów szkół 

podstawowych i gimnazjów oraz granic ich obwodów. 
11. Ustalenie sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych               

w szkołach podstawowych na terenie miasta i gminy Bogatynia. 
12. Ustalenie opłat za świadczenia w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych 

na terenie miasta i gminy Bogatynia, wykraczających poza podstawy 
programowe wychowania przedszkolnego. 

13. Zmiana uchwały nr XV/130/99 Rady Gminy i Miasta w Bogatyni z dnia 5 
października 1999 r. w sprawie utworzenia zasad gospodarowania środkami 
specjalnymi w publicznych szkołach i przedszkolach prowadzonych przez 
Gminę.....(...) oraz w Ośrodku Sportu i Rekreacji w Bogatyni. 

14. Przyjęcie sprawozdania z realizacji gminnego programu profilaktyki i 
rozwiązywania problemów alkoholowych na terenie miasta i gminy 
Bogatynia za 2003 rok. 

15. Przyjęcie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych na terenie Gminy i Miasta Bogatynia na 2004 rok oraz 
wynagrodzenia członków gminnych komisji rozwiązywania problemów 
alkoholowych. 

16. Interpelacje i zapytania. 
17. Wolne wnioski, sprawy różne. 
18.Zamknięcie obrad. 
Porządek obrad stanowi załącznik nr 4 
 

Do pkt 1 
Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum  

 
Przewodniczący rady Henryk Boruta otwierając sesję powitał radnych, 
burmistrza i jego zastępców,  skarbnika i sekretarza gminy oraz zaproszonych 
kierowników gminnych jednostek organizacyjnych i jednostek pomocniczych. 
Na podstawie listy obecności stwierdził quorum, przy którym Rada może 
podejmować prawomocne uchwały.  W momencie otwarcia obrad na sali 
obecnych było 20 radnych. 
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Do pkt 2 

Przedstawienie porządku obrad 
 

Przewodniczący rady Henryk Boruta przedstawił wniosek Burmistrza Miasta 
i Gminy w sprawie wprowadzenia do porządku obrad następujących projektów 
uchwał: 

1. Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 
2004 rok. 

2. Projekt uchwały  w sprawie utworzenia obwodu głosowania w Szpitalu 
Gminnym Samodzielnego publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w 
Bogatyni i ustaleniu jego numeru. 

3. Projekt uchwały w sprawie utworzenia obwodu głosowania w 
Wojewódzkim Szpitalu dla Nerwowo i Psychicznie Chorych w Sieniawce 
i ustaleniu jego numeru. 

4. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmian 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy 
Bogatynia – dla obszaru wsi Opolno Zdrój. 

5. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmian 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy 
Bogatynia – dla obszaru miasta i gminy. 

Tematy te proponuje się rozpatrzyć jako punkty kolejne od 16 do 20. 
 
Za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2004 rok głosowało 13 radnych, 
4 wstrzymało się. 
 
Wniosek stanowi załącznik nr 5 
 
Za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
utworzenia obwodu głosowania w Szpitalu Gminnym SPZOZ w Bogatyni i 
ustaleniu jego numeru głosowało 17 radnych przy 1 głosie wstrzymującym. 
 
Za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
utworzenia obwodu głosowania w Wojewódzkim Szpitalu dla Nerwowo i 
Psychicznie Chorych w Sieniawce i ustaleniu jego numeru głosowało 16 
radnych, przy 1 głosie wstrzymującym. 
 
Za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmian miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta i gminy Bogatynia dla obszaru wsi Opolno Zdrój 
głosowało 16 radnych, 1 wstrzymał się. 
 



 4 

Za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmian miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla obszaru miasta i gminy głosowało 16 radnych, 1 
wstrzymał się. 
 
Powyższe projekty uchwał zostały wprowadzone do porządku obrad 
bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady. 

 
Porządek obrad po zmianach: 
 
1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji z 23 marca 2004 r. 
4. Informacja z realizacji uchwał Rady. 
5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 
6. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu miasta i gminy za 

2003 rok 
a. przedstawienie opinii komisji problemowych w sprawie 

sprawozdania z wykonania budżetu miasta i gminy za 2003 rok, 
b. przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej i wniosku w sprawie 

absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy, 
c. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej                              

o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2003 
rok oraz o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla 
Burmistrza Miasta i Gminy, 

d. dyskusja, 
e. głosowanie nad sprawozdaniem. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi  
Miasta i Gminy. 

8. Utworzenie Publicznego Gimnazjum w Działoszynie. 
9. Utworzenie Zespołu Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Działoszynie. 
10. Ustalenie sieci szkół podstawowych, gimnazjów, zespołów szkół 

podstawowych i gimnazjów oraz granic ich obwodów. 
11. Ustalenie sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych               

w szkołach podstawowych na terenie miasta i gminy Bogatynia. 
12. Ustalenie opłat za świadczenia w przedszkolach i oddziałach 

przedszkolnych na terenie miasta i gminy Bogatynia, wykraczających 
poza podstawy programowe wychowania przedszkolnego. 

13. Zmiana uchwały nr XV/130/99 Rady Gminy i Miasta w Bogatyni z dnia 
5 października 1999 r. w sprawie utworzenia zasad gospodarowania 
środkami specjalnymi w publicznych szkołach i przedszkolach 
prowadzonych przez Gminę.....(...) oraz w Ośrodku Sportu i Rekreacji w 
Bogatyni. 
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14. Przyjęcie sprawozdania z realizacji gminnego programu profilaktyki i 
rozwiązywania problemów alkoholowych na terenie miasta i gminy 
Bogatynia za 2003 rok. 

15. Przyjęcie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych na terenie Gminy i Miasta Bogatynia na 2004 rok oraz 
wynagrodzenia członków gminnych komisji rozwiązywania problemów 
alkoholowych. 

16.Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na  
     2004 rok. 
17.Projekt uchwały w sprawie utworzenia obwodu głosowania w Szpitalu  
    Gminnym Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej                 
     w Bogatyni i ustaleniu jego numeru. 
18.Projekt uchwały w sprawie utworzenia obwodu głosowania  
     w Wojewódzkim Szpitalu dla Nerwowo i Psychicznie Chorych                       
     w Sieniawce i ustaleniu jego numeru. 
19.Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmian  
     miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy 
     Bogatynia dla obszaru wsi Opolno Zdrój. 
20.Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmian 
     miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy 
     Bogatynia dla obszaru miasta i gminy. 
21.Interpelacje i zapytania. 
22.Wolne wnioski, sprawy różne. 
23. Zamknięcie obrad. 
 
Zastępca burmistrza Zbigniew Szatkowski poprosił o wprowadzenie do 
porządku obrad wniosku w sprawie poręczenia kredytu dla SP ZOZ. 
 
Przewodniczący rady Henryk Boruta wyjaśnił, że wniosek został 
uwzględniony w projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 
2004 rok. 
 
Radny Marian Gewert zaproponował aby wprowadzić do porządku obrad 
nadanie nazwy drodze budowanej bezprzetargowo na trzech stykach przez 
Gminne Przedsiębiorstwo Oczyszczania. Proponuje nazwać „Ostatnią drogą 
Leszka Millera”. 
 
Przewodniczący rady Henryk Boruta myśli, że do tej sprawy możemy 
powrócić w sprawach różnych. 
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Do pkt 3 
Przyjęcie protokołu z sesji z 23 marca 2004 r. 

 

Protokół z sesji z 23 marca 2004 r. przyjęty został bez uwag większością głosów 
(17 za, 1 przeciw). 
 

Do pkt 4 
Informacja nt. realizacji uchwał Rady. 

 

Przewodniczący rady Henryk Boruta przedstawił informację z realizacji 
uchwał Rady. 
Informacja  przyjęta została większością głosów (17 za, 1 przeciw). 
Informacja stanowi załącznik nr 6 

Do pkt 5 
Sprawozdanie z działalności Burmistrza 

 

Przewodniczący rady Henryk Boruta przypomniał, iż sprawozdanie z 
działalności Burmistrza Miasta i Gminy za I kwartał 2004 roku było do wglądu 
w Biurze Rady. 
 
Sprawozdanie przyjęte zostało większością głosów (13 za, 3 przeciw, 3 
wstrzymało się od głosu). 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7. 
  

Do pkt 6 
Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu miasta i gminy za 2003 rok 

 
Przewodniczący rady Henryk Boruta udzielił głosu Gerardowi 
Świstulskiemu – burmistrzowi miasta i gminy. 
 
Burmistrz Gerard Świstulski zwrócił się do zgromadzonych na sesji 
następującymi słowami: 

    
„„„„ Panie Przewodniczący, Wysoka Rado 

 
 W tej kadencji już po raz drugi składam Wysokiej Radzie sprawozdanie z 

wykonania budżetu, oraz głównych zamierzeń w 2003r.  

 Chciałbym skupić się na najistotniejszych – moim zdaniem – elementach 

realizacji zadań w ubiegłym roku, które w sposób zasadniczy decydowały o 

dochodach oraz wydatkach budżetu. 
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 Nasze pierwotne założenia przewidywały dochody w wysokości 91,3 mln 

zł. Po korekcie w grudniu ubiegłego roku – 92 mln zł, a wykonaliśmy dochody 

w wysokości 90,4mln.zł, co daje 98,22% planu. 

 Osiągnięte dochody własne w wysokości 88 mln. tj 98,2% planowanych. 

Natomiast zaplanowane dochody na zadania zlecone w wys.2,3 mln zostały 

wykonane prawie w 100%. 

 Zasadniczą pozycje naszych dochodów stanowią podatki i opłaty. W tym 

segmencie planowaliśmy dochody na poziomie 60,1 mln , wykonaliśmy łącznie 

57,3 mln tzn. 95,3% 

 Niższe od prognozowanych były wpływy z podatków od nieruchomości 

od osób prawnych i jednostek organizacyjnych. 

 I tak Pl – 48 mln 

Wyk. – 46,3 tj. 96,4% 

Również niższe były wpływy z podatku od nieruchomości od osób fizycznych i 

w podatku rolnym. 

Pl. – 1,3 mln 

Wyk. 1,2 mln tj. 92,55% 

Poniżej prognoz otrzymaliśmy także opłatę eksploatacyjną  

Pl. – 8,2 mln 

Wyk. – 7,3 mln tj. 89,9% 

 W tych pozycjach spadek dochodów wiąże się bezpośrednio z wejściem 

w życie z dniem 01.01.2003r. zmian w ustawie o podatkach i opłatach 

lokalnych, ustawach o podatku rolnym i leśnym, oraz niższym niż zakładano 

wydobyciem kopalin przez Kopalnię Turów.  

 Wyższe natomiast dochody w stosunku do planu otrzymaliśmy z takich 

źródeł jak: 

- z tytułu udziału gminy w podatkach stanowiących dochód budżetu państwa, 

dotyczy to środków z udziałem w podatku dochodowym od osób prawnych – 

wyk. 369%. 
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 Tu wpływ na tak znaczące wykonanie w tej pozycji ma wyłącznie 

poprawa wyników ekonomicznych osiągnięte przez podmioty gospodarcze – z 

terenu miasta i gminy Bogatynia. 

Pl. – 0,7 mln 

Wyk – 2,58 mln tj. 369% 

- wyższe były dochody z majątku gminy ( m.in. dot. zarządu, dzierżawy, 

użytkowania wieczystego, najmu – 191,8% 

a także z: 

- wpływów z opłaty targowej – 108% 

- wpływów ze sprzedaży składników majątkowych – 122,9% 

Natomiast jeżeli chodzi o wydatki budżetowe przeznaczyliśmy je głównie 

na: 

- gospodarkę mieszkaniową    – 6 mln 

- drogi publiczne i gminne    – 2 mln 

- oświata i wychowanie (bez inwestycji) – ponad 20 mln 

- infrastrukturę wodociągową i sanitarną wsi – 650tys.zł 

- ochronę zdrowia     – 2,95mln 

- opiekę społeczną     – 7,4 mln 

- edukację i opiekę wychowawczą   – 5,7 mln 

- gospodarkę komunalną i ochronę środowiska – 4,6mln 

- kulturę – 2,5mln 

- kulturę fizyczną i sport – 1,4 mln 

Chciałbym zwrócić uwagę Wysokiej Rady na bardzo znaczące pozycje 

wydatków związanych z opieką społeczną (7,4) i ochronę zdrowia (2,9). 

 Te wydatki są w pełni uzasadnione ze względu na ogólną sytuację w 

kraju. Tego wymaga trudna sytuacja – niestety wielu rodzin. 

 I na te cele musimy także starać się znaleźć środki również w 

tegorocznym budżecie. 
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 Problem bezrobocia, to niestety także nasz problem, pomimo, że w naszej 

gminie jest ono znacznie niższe jak w pozostałej części województwa a także w 

kraju. 

 Pomimo deklaracji różnych lokalnych firm i uruchomieniu działalności 

gospodarczej i stosowanych preferencji oraz ulg dla inwestorów, póki co efekty 

nie są zadawalające. W ostatnich miesiącach spore zainteresowanie naszą gminą 

wykazują Japończycy. Są to poważni inwestorzy. Wg naszego rozeznania 

jednym z ważniejszych argumentów w tym względzie jest budowa drogi 

łączącej Hradek z Zittau przez terytorium gminy.  

Tak jak Państwo wiecie mamy już postanowione. 

Ponieważ inwestowaniem u nas interesuje się Państwowa Agencja inwestycji 

zagranicznych sądzę, że w tej sprawie cos się ruszy. Chcę dodać, że fakt 

podpisania trójstronnej umowy o budowie drogi transgranicznej a także decyzje 

o tym, że główne uroczystości związane z akcesją Polski i Czech do UE odbędą 

się u nas na styku trzech granic jest doskonała promocją naszej gminy, naszych 

możliwości i oczekiwań. To jest nasz wieloletni wysiłek, różnego rodzaju 

starania lobbistyczno – promocyjne, po to by przekonać instytucje i ludzi do 

naszych pomysłów i argumentów. Jesteśmy na dobrej drodze do sukcesu, teraz 

należy do odpowiednio, z pożytkiem dla naszych mieszkańców wykorzystać. 

 Oprócz drogi transgranicznej, z całą pewnością poprawimy stan dróg              

w gminie – głównie chodzi nam o lepsze połączenie ze Zgorzelcem oraz o 

obwodnicę Bogatyni. 

 Powstaną także 2 nowe przejścia graniczne oraz most na Nysie. Te 

inwestycje ruszą już w br. – rozpoczęcie projektowania, a być może i 

rozpoczęcie samej budowy. 

Termin zakończenia – 2007r. ( lub wcześniej) . 

 Myślę, że oprócz korzyści strategicznych można spodziewać się, że będą 

także doraźne w postaci miejsc pracy przy budowie tej drogi, oraz możliwość 

rozbudowy infrastruktury usługowo – handlowej wzdłuż trasy. 
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 Wracając do wydatków budżetowych – mamy stosunkowo niskie 

wykonanie w pozycji wydatki majątkowe – ok.50% (48%) 

 Stopień wykonania wydatków nie wynika z zaniechania zaplanowanych 

zadań na 2003r., lecz głównie z korzystnie podpisanych umów z 

kontrahentami i z przełożenia terminów płatności za rozpoczęte już 

inwestycje. Dot. to m.in. inwestycji w gimnazjum Nr 1. Z ważniejszych 

spraw, które udało nam się wykonać w ub.  roku trzeba wymienić: 

- wykonanie przepompowni ścieków sanitarnych oraz kolektora z osiedla 

TBS w Opolnie Zdroju do Bogatyni  , 

- dalsze podłączenia do sieci ciepłowniczej budynków z ulic; 

Wyspiańskiego, Kościuszki, Skłodowskiej, Chrobrego, Listopadowej, 

- wykonanie sieci kanalizacji sanitarnej, deszczowej, wodociągowej na ul. 

Kochanowskiego, Kilińskiego, Śmiałej, Pastwiskowej, Traugutta i 

Chopina, 

- budowa cmentarza komunalnego w Działoszynie , 

- rozpoczęcie budowy remizy OSP w Działoszynie, 

- wykonanie ogrodzenia w szkołach w Opolnie i Porajowie, 

- poprawienie stanu oświetlenia w Jasnej Górze, 

- wykonanie remontów w obiektach sakralnych, 

- budowę szatni dla LZS w Opolnie Zdroju. 

Jeżeli chodzi o środki z GFOŚ i GW to w 2003r. łącznie wydaliśmy 4.1 mln. 

Na koncie ub. Roku pozostało na rachunku bankowym 1,6 mln. zł. 

Te środki zostały przeznaczone głównie na: 

- letnie utrzymanie ulic, chodników i akcję zima, wywóz nieczystości            

(965 tys. ) 

- utrzymanie zieleni na terenie miasta i gminy ( 562 tys.) 

- utrzymanie i czyszczenie rzeki Miedzianka (200 tys.) 

- usuwanie dzikich wysypisk (100tys.) 

- wymiana sieci wodociągowej ul. Mł. Energetyków (185 tys.), 
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- dofinansowanie budowy sieci kanalizacyjnej (ul. Kochanowskiego)     

(552 tys.) 

- modernizacja systemu cieplnego, ul. 25 - lecia – (337 tys.) 

- podłączenie budynków do sieci cieplnej ( 330 tys.) 

Jak z tego widać sporo przedsięwzięć inwestycyjnych udało nam się 

zrealizować w 2003r. Ale oczywiście potrzeb w tym zakresie jest znacznie 

więcej.  Myślę, że w kolejnych latach możliwe  

będzie coraz pełniejsze zaspokajanie tych najważniejszych oczekiwań. 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado 

 W przedłożonym wcześniej sprawozdaniu z wykonania budżetu, 

przedstawiliśmy bardzo szczegółowo – myślę, że w sposób pełny i dokładny 

informując o sytuacji w trakcie minionego roku i efektach końcowych. 

 Komisje Rady analizowały to sprawozdanie dosyć szczegółowo. 

 W dniu dzisiejszym przedstawiłem Wysokiej Radzie – oczywiście w 

sposób bardzo syntetyczny – podstawowe informacje o wynikach realizacji 

planu dochodów i wydatków ubiegłorocznego budżetu. 

 Wyniki osiągnięte za ubiegły .rok są dobre. Nie przekroczyliśmy 

wydatków budżetowych. Te wyniki myślę, że należy uznać za dobre także 

dlatego, że rok ubiegły był wyjątkowo trudny dla całej gospodarki w kraju, a 

także dla samorządów. 

 Chcę również poinformować Wysoką Radę, że za rok ubiegły została 

wypracowana nadwyżka budżetowa w wysokości 6,965 mln, przy 

planowanej nadwyżce – 1,742 mln. 

To pozwoliło nam na spłatę wcześniej zaciągniętych pożyczek i kredytów.  

Do dyspozycji samorządu w br. pozostają środki dodatkowe z tytułu 

nadwyżki budżetowej w wysokości blisko 700 tys.  zł.. 

 Na zakończenie pragnę  podkreślić, że wszystkie wydatki budżetowe 

realizowane były zgodnie z obowiązującymi zasadami o gospodarce 
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finansowej i zgodnie z wielkościami zatwierdzonymi przez Radę Gminy i 

Miasta w Bogatyni.  

 Taką ocenę wydała również regionalna Izba Obrachunkowa w komisja 

rewizyjna. 

 Zwracam się do Wysokiej Rady o przyjęcie sprawozdania z wykonania 

budżetu za rok 2003, a także o udzielenie absolutorium za rok ubiegły.” 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8. 

6 a) 
Przewodniczący rady Henryk Boruta przedstawił opinie komisji do 
sprawozdania opisowego z przebiegu wykonania budżetu miasta i gminy 
Bogatynia za rok 2003. 
Opinie stanowią załącznik nr 9   
 
Komisje: 
• ds. Budżetu jednogłośnie (3 za) bez uwag  pozytywnie zaopiniowała 

sprawozdanie z przebiegu wykonania  budżetu za rok 2003, 
• ds. Techniki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie (4 za) bez 

uwag pozytywnie zaopiniowała Sprawozdanie z przebiegu wykonania 
budżetu za 2003 rok, 

• ds. Obywatelskich  większością głosów (2 za, 1 przeciw, 1 wstrzymał się) 
bez uwag pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z przebiegu wykonania 
budżetu za 2003 rok, 

• ds. Socjalnych większością głosów (2 za, 1 przeciw, 1 wstrzymał się) 
pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z przebiegu wykonania budżetu za 
2003 rok, 

• ds. Kultury, Oświaty i Rekreacji jednogłośnie (5 za) pozytywnie 
zaopiniowała sprawozdanie z przebiegu wykonania budżetu za 2003 rok.. 

 
6 b) 
Przewodniczący rady Henryk Boruta przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej 
do przedłożonego sprawozdania. 
 
Komisja Rewizyjna większością głosów (3 za, 1 wstrzymał się, 2 członków 
było nieobecnych na posiedzeniu)  wydała pozytywną opinię do 
sprawozdania z przebiegu wykonania budżetu gminy i miasta Bogatynia  za 
2003 rok. 
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Komisja Rewizyjna większością głosów (3 za, 2 przeciw, 2 członków było 
nieobecnych na posiedzeniu) wnioskowała za udzielenie  absolutorium 
Burmistrzowi Miasta i Gminy Bogatynia. 
 
6 c) 
Wiceprzewodniczący rady Artur Oliasz odczytał treść uchwały nr I-77/2004 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 24 
marca 2004 r. w sprawie opinii o [przedłożonym przez Burmistrza Miasta i 
Gminy  Bogatynia sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta i Gminy 
Bogatynia za 2003 rok. Skład Orzekający wydał pozytywną opinię o 
sprawozdaniach z wykonania budżetu Miasta i Gminy Bogatynia za rok 2003. 
Jednocześnie wskazał, że ocena wydatkowanych środków budżetowych pod 
kątem celowości i gospodarności należy do wyłącznej właściwości rady gminy.  
Uchwała stanowi załącznik nr 11. 
Następnie odczytał treść uchwały nr I-142/2004 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z 16 kwietnia 2004 r. w 
sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy i Miasta Bogatynia 
w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy i Miasta Bogatynia za 
2003 rok. Skład Orzekający wydał pozytywną opinię o wniosku. 
Uchwała stanowi załącznik nr 12. 
  
6 d) 
Radny Andrzej Guzowski  zauważył, że przewodniczący rady odczytując 
opinie komisji dotyczące głosowań z reguły używa zwrotu  „komisja 
pozytywnie...”  przyjęła projekty, ponieważ nie do końca jest to zgodne z 
prawdą radny poprosił o dokładne odczytanie opinii komisji dotyczące ustaleń 
komisji  w sprawie przyjęcia sprawozdania za rok 2003. 
 
Przewodniczący rady Henryk Boruta zwracając się do radnego Guzowskiego 
powiedział, że wnioski komisji napisane są jednoznacznie. Następnie odczytał 
wyniki głosowania w poszczególnych komisjach. Przewodniczący rady zapytał, 
czy radny jest usatysfakcjonowany, na co otrzymał odpowiedź twierdzącą. 
 
 
Radny Marian Gewert powiedział, że nie jest tak do końca, że Komisja 
Rewizyjna udzieliła absolutorium. Jest 3 radnych „za”, 2 „przeciw”, 2 
„nieobecnych”.  Trzeba powiedzieć prawdę jaka była. Z budżetem nie jest tak 
wesoło. Radny Gewert odczytał notatkę służbową dot. kontroli analizy 
wykonania budżetu gminy za rok 2003, prowadzonej przez zespół kontrolny 
Komisji Rewizyjnej, którą przedstawił przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej. 
Radny powiedział, że zespół kontrolny zwrócił się o udostępnienie dokumentów 
i zwrócił się  
1. o wyjaśnienie wydatkowania środków finansowych z promocji gminy, w tym: 
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w jakiej wysokości zostały wydatkowane środki finansowe na realizację 
następujących zadań, przedstawienie szczegółowego rozliczenia: 
a)promocja gminy poprzez prasę, 
b) promocja gminy poprzez internet, 
c) promocja gminy w Telewizji Kablowej sp. z o.o., 
d) suweniry, 
e) całkowity koszt wydania gazety bogatyńskiej, 
f) inne. 
2. Informacja przeprowadzonych przetargów i kontrahenci biorący w nich  
udział. 
3. Informacja dotycząca zleceń płatnych na promocję gminy na łamach prasy 
dokonanych w 2003 roku. 
4. Numery faktur i wysokości środków finansowych w nich zapisanych. 
5. Informacja dot. środków finansowych zaplanowanych w budżecie gminy na 
2003 rok i rzeczywiście wydatkowanych w 2003 roku  oraz informacja dot. 
przesunięć finansowych. 
6. Informacja dot. ewentualnych skarg w ramach procesów zamówień 
publicznych. 
7 Informacja z wyłonienia firmy wydawniczej Polska Press i innych w celu 
promowania Gminy na łamach wydawnictwa firmy.  
Zespół kontrolny zwrócił się o informacje na piśmie a przekazane informacje 
będą służyły tylko i wyłącznie do celów kontrolnych Komisji Rewizyjnej. 
Następnie radny Marian Gewert odczytał notatkę służbową, z której wynika, że 
zespół kontrolny w trakcie kontroli nie otrzymał  istotnych dokumentów na 
podstawie których można byłoby stwierdzić lub ustalić czy środki finansowe 
zostały wydatkowane zgodnie z uchwałą Rady Gminy i Miasta w Bogatyni. 
Udostępnione i przekazane komisji dokumenty miały znikomy wpływ lub nie 
miały wpływu na ocenę prawidłowości wydatkowania finansów publicznych 
realizowanych przez Urząd Miasta i Gminy w Bogatyni pod kierownictwem 
burmistrza Gerarda Świstulskiego. Dalej w notatce czytamy, że „Wobec 
powyższego mamy uzasadnione podejrzenie, że w trakcie wydatkowania 
publicznych środków finansowych zaistniał szereg nieprawidłowości 
budżetowych”. W związku z powyższym zespół kontrolny odmówił 
sporządzenia części protokołu absolutoryjnego a sprawę skieruje do Prokuratury 
Rejonowej w Zgorzelcu. 
 
Przewodniczący rady Henryk Boruta poinformował, że w dniu 9 kwietnia br 
do Biura Rady wpłynęło pismo radnego Henryka Komarnickiego. 
Przewodniczący odczytał pismo, które brzmi następująco. 
„W związku z notatką służbową sporządzoną przez p. Krzysztofa Musielaka 
członka zespołu kontrolnego Komisji rewizyjnej Rady Gminy i Miasta w 
Bogatyni, na okoliczność kontroli analizy wykonania budżetu za rok 2003, 
oświadczam, że zawarta w tym dokumencie treść nie była przedmiotem 
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uzgodnień zespołu. Zawarte stwierdzenia nie odzwierciedlają przebiegu pracy 
zespołu i są nieprawdziwe.” W związku z powyższym przewodniczący rady 
poprosił przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o słowo komentarza. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zbigniew Cuber powiedział, że nie chce 
być stroną w rozgrywkach personalnych pomiędzy członkami Komisji. 
Odnosząc się do tych dwóch notatek powinniśmy sami wyciągnąć z tego 
wnioski. 
 
Burmistrz Gerard Świstulski poinformował, że ta notatka i oświadczenie               
p. Musielaka a później podpisane także przez p. Gewerta  dotarło do burmistrza 
w dniu kiedy ten protokół był przedmiotem oceny Komisji. Burmistrz nie 
bardzo rozumie o co chodzi.  Wszelkie dokumenty, które sobie zażyczyła 
Komisja czy zespół kontrolny były  udostępnione. Problem dotyczył czegoś 
innego. Burmistrz Z przykrością powiedział, że niektórzy członkowie Komisji 
chcieli wywołać pewną sensację, chcieli uzyskać kserokopie z dokumentów, z 
których nie można robić kserokopii np jeżeli chodzi o umowy – jest to tajemnica 
handlowa. Natomiast wszystkie dokumenty łącznie z umowami były do wglądu. 
W związku z tym burmistrz nie widzi problemu i nie widzi tutaj uzasadnienia do 
tego rodzaju wystąpień. Natomiast jeżeli p. Marian Gewert              i p. 
Krzysztof Musielak tak bardzo chcą być w zgodzie z prawem, to  mogą 
wystąpić do Prokuratury a nawet gdzieś wyżej. Jeżeli jest to sprawa, która się 
mieści w kompetencjach, w zakresie działań Prokuratury Rejonowej. Burmistrz 
nie ma nic przeciwko temu. 
 
Radny Edmund Nych którego Obywatelski Klub Radnych upoważnił do 
przedstawienia stanowiska Klubu w sprawie wykonania budżetu za 2003 rok 
powiedział, że dotyczy to dwóch kwestii, które według oceny Klubu należą do 
najbardziej istotnych. Pierwsza, to sprawa wykonania zadań inwestycyjnych, to 
jest  tylko 43,3% wykonanych inwestycji.  Według oceny Klubu to przy tak 
niewielkich nakładach na inwestycje, jakie w tej chwili gmina Bogatynia łoży, 
to naprawdę duże niebezpieczeństwo. Trzeba tutaj powiedzieć, że od tego, ile 
będziemy przekazywać na środki inwestycyjne, od tego będzie zależeć jak nasza 
gmina będzie się rozwijać. Drugą sprawą jest kwestia prywatyzacji naszych 
spółek. Nie chodzi nam o to, że te dochody nie zostały zrealizowane, ponieważ 
uważamy to jako rzecz drugorzędną. Najważniejsze dla nas jest to, że te spółki 
powinny funkcjonować jak najlepiej. Ustawodawca tworząc ustawę o 
komercjalizacji przedsiębiorstw państwowych przewidział funkcjonowanie 
spółek jednoosobowych jako pewnego rodzaju prowizorium, czyli czas 
niezbędny do tego aby spółki zaczęły funkcjonować na rynku. U nas te spółki 
już funkcjonują w takim kształcie od wielu lat. Klub Obywatelski uważa, że 
trzeba wreszcie podjąć decyzje. Radny wie dlaczego akcje nie zostały sprzedane 
ale ten proces należy dokończyć, albo powrócić do zakładów budżetowych. Ten 
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stan prawny według Klubu Obywatelskiego nie służy ani tym 
przedsiębiorstwom, ani gminie. 
 
Zastępca burmistrza Krzysztof Wietrzykowski wyjaśnił, że jeśli chodzi o 
inwestycje, to niezupełnie jak wynika ze sprawozdania. Zaplanowane inwestycje 
w roku 2003 są albo zakończone, albo w trakcie realizacji za wyjątkiem jednej 
inwestycji – stacji uzdatniania wody. Burmistrz Wietrzykowski uważa, że 
należy bardziej dokładnie czytać to co się dzieje w budżecie. To są zadania nie 
zapłacone i stąd niski wskaźnik. Statystycznie wynika to bardzo źle ale 
faktycznie wszystkie zaplanowane inwestycje są prowadzone. Niektóre są 
zakończone a niektóre są w trakcie. Jeśli chodzi o stację uzdatniania wody, to 
jesteśmy trzeci raz na etapie przetargu i być może znowu nie dojdzie do 
rozstrzygnięcia tego przetargu. To jest jeden z przykładów dlaczego proces 
inwestycyjny jest spowolniony. 
 
Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy i Miasta Bogatynia za 2003 rok 
przyjęte zostało większością głosów (12 za, 3 przeciw, 4 wstrzymało się – na 
sesji obecnych było 21 radnych, Rada liczy 21 członków). 
 

Do pkt 7 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 

 Burmistrzowi Miasta i Gminy  Bogatyni 

 

Przewodniczący rady Henryk Boruta przedstawił projekt uchwały w sprawie 
udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Bogatyni. 
 
Dyskusji w tym temacie nie było. 
UCHWAŁA  nr XVI/121/04  w sprawie udzielenia absolutorium 
Burmistrzowi Miasta i Gminy Bogatyni – podjęta została większością 
głosów ( Rada liczy 21 radnych, obecnych było 21, w głosowaniu udział 
wzięło 20 radnych. Za udzieleniem absolutorium głosowało 13 radnych, 3 
przeciw, 4 wstrzymało się od głosu). 
Uchwała stanowi załącznik nr 13. 
 

Do pkt 8 
Utworzenie Publicznego Gimnazjum w Działoszynie 

 
Przewodniczący rady Henryk Boruta przedstawił projekt uchwały w sprawie 
utworzenia Publicznego Gimnazjum w Działoszynie. 
 
Burmistrz przekazał projekt uchwały Przewodniczącemu Rady celem 
skierowania do odpowiednich komisji o zaopiniowanie i pod obrady Rady. 
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Zastępca burmistrza Zbigniew Szatkowski powiedział, że w dniu dzisiejszym 
chcemy spełnić wolę mieszkańców części północnej gminy Bogatynia. Wolę 
utworzenia w pierwszej fazie gimnazjum a następnie przekształcenia tego 
gimnazjum w Zespół Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Działoszynie. W 
świetle aktualnej sytuacji, uwarunkowań wynikających z reformy oświatowej 
nie jest to sprawa prosta i łatwa. Nadal zdajemy sobie sprawę z konsekwencji 
jakie wynikają z tego przedsięwzięcia i jakie będą miały miejsce w niedalekiej 
przyszłości. Ponad wszelką wątpliwość przy formułowaniu tychże projektów  na 
dzisiejszą sesję uwzględniliśmy  elementy konsensusu, które zawarliśmy z 
kierownictwem szkoły, z Radą Rodziców i społecznością mieszkańców 
Działoszyna, Posady i Lutogniewic Ten konsensus obliguje obie strony tj. organ 
prowadzący  i drugą stronę, do spełnienia określonych warunków. O tych 
warunkach  nie musi burmistrz w tej chwili mówić i przypominać. Trzeba 
uznać, że po negocjacjach, które prowadziło z drugim organem po Urzędzie tj. z 
Kuratorium Oświaty, nie było to zadanie łatwe, ponieważ było wiele 
wątpliwości. Uznaliśmy, że nadrzędnym celem jest idea jaka przyświeca 
właśnie utworzeniu w tym miejscu, konkretnie w Działoszynie Zespołu Szkoły 
Podstawowej i Gimnazjum. Jeżeli podejmiemy tę uchwałę, której konsekwencją 
będą następne, dotyczące sieci szkół, spełniły oczekiwania mieszkańców. Jest to 
zasługa przede wszystkim samorządu, kierownictwa a w konsekwencji 
zobaczymy jak dalej ta sprawa się potoczy. Być może trzeba będzie dokonywać 
kolejne zmiany. Uwzględniając interesy stron, które zostały przez burmistrza 
wymienione, burmistrz Szatkowski zwrócił się do radnych  o przyjęcie uchwał. 
 
Radny Edmund Nych powiedział, że wszyscy mieszkańcy północnej części 
gminy oczekują na gimnazjum i radny odpowiedział burmistrzowi 
Szatkowskiemu, że mieszkańcy są przygotowani na to co robią. Radny ma 
nadzieję, że gimnazjum będzie świecić przykładem jaki poziom będą osiągali 
absolwenci tego gimnazjum. Radny uważa, że z perspektywy czasu okaże się 
czy ta decyzja o utworzeniu gimnazjum była trafna. Radny zwrócił się do 
radnych o wsparcie i głosowanie za całym, pakietem uchwał, umożliwiających 
utworzenie gimnazjum. 
 
Komisje: 
• Rewizyjna większością głosów (4 za, 1 wstrzymał się) pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały, 
• Ds. Kultury, Oświaty i Rekreacji jednogłośnie (4 za) wydała pozytywną 

opinię o projekcie uchwały. 
 
UCHWAŁA  nr XVI/122/04 w sprawie utworzenia Publicznego 
Gimnazjum w Działoszynie – podjęta została jednogłośnie (18 za). 
Uchwała stanowi załącznik nr 14. 
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Do pkt 9 

Utworzenie Zespołu Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Działoszynie 

  
Przewodniczący rady Henryk Boruta przedstawił projekt uchwały w sprawie 
utworzenia Zespołu Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Działoszynie. 
 
Burmistrz skierował projekt uchwały do Przewodniczącego Rady celem 
zaopiniowania przez odpowiednie komisje i pod obrady Rady. 
 
Komisje: 
• ds. Kultury, Oświaty i Rekreacji jednogłośnie (4 za) pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały 
• Rewizyjna większością głosów (4 za, przy 1 głosie wstrzymujących się, 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały . 
 
Dyskusji w tym temacie nie było. 
 
UCHWAŁA  nr XVI/123/04 w sprawie utworzenia Zespołu Szkoły 
Podstawowej i Gimnazjum w Działoszynie – podjęta została 
jednogłośnie (19 za). 
Uchwała stanowi załącznik nr 15. 
 

Do pkt 10 
Ustalenie sieci szkół podstawowych, gimnazjów, zespołów szkół podstawowych 

i gimnazjów oraz granic ich obwodów 

 

Przewodniczący rady Henryk Boruta przedstawił projekt uchwały w sprawie 
ustalenia sieci szkół podstawowych, gimnazjów, zespołów szkół podstawowych 
i gimnazjów oraz granic ich obwodów. 
 
Burmistrz skierował powyższy projekt uchwały do Przewodniczącego Rady 
celem zaopiniowania przez odpowiednie komisje i pod obrady Rady. 
 
Komisje: 
• Rewizyjna większością głosów (4 za, 1 wstrzymał się) pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały, 
• Ds. Obywatelskich  większością głosów (3 za, 1 wstrzymał się) pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały, 
• Ds. Kultury, Oświaty i Rekreacji jednogłośnie (4 za) pozytywnie 

zaopiniowała projekt  uchwały. 
 
Dyskusji w tym temacie nie było. 



 19

UCHWAŁA  nr XVI/124/04 w sprawie ustalenia sieci szkół 
podstawowych, gimnazjów, zespołów szkół podstawowych i 
gimnazjów oraz granic ich obwodów – podjęta została 
jednogłośnie (18 za). 
Uchwała stanowi załącznik nr 16. 
 

Do pkt 11 
Ustalenie sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych     

w szkołach podstawowych na terenie miasta i gminy Bogatynia 
  
Przewodniczący rady Henryk Boruta przedstawił projekt uchwały w sprawie 
ustalenia sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych na terenie miasta i gminy Bogatynia. 
 
Burmistrz przekazał projekt uchwały Przewodniczącemu Rady celem  
zaopiniowania przez odpowiednie komisje i pod obrady Rady. 
 
Komisje: 
• Rewizyjna jednogłośnie (5 za) pozytywnie bez uwag zaopiniowała projekt 

uchwały, 
• ds. Obywatelskich większością głosów (3 za, 1 wstrzymał się) pozytywnie 

bez uwag zaopiniowała projekt uchwały, 
• ds. Kultury, Oświaty i Rekreacji jednogłośnie (5 za) wydała pozytywną 

opinię o projekcie uchwały. 
 
Dyskusji w tym temacie nie było. 
 
UCHWAŁA  nr XVI/125/04 w sprawie ustalenia sieci publicznych 
przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 
na terenie miasta i gminy Bogatynia – podjęta została  jednogłośnie 
(19 za). 
Uchwała stanowi załącznik nr 17. 
 

Do pkt 12 
Ustalenie opłat za świadczenia w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych 

na terenie miasta i gminy Bogatynia, wykraczających poza podstawy 

programowe wychowania przedszkolnego 

 

Przewodniczący rady Henryk Boruta przedstawił projekt uchwały w sprawie 
ustalenia opłat za świadczenia w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych na 
terenie miasta i gminy Bogatynia. 
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Burmistrz przekazał Przewodniczącemu Rady projekt uchwały w dwóch 
wariantach, różniących się wysokością opłat, celem zaopiniowania przez 
odpowiednie komisje oraz pod obrady Rady. Burmistrz  zaproponował przyjęcie 
wariantu II. 
 
Komisje: 
• Rewizyjna jednogłośnie (5 za) pozytywnie bez uwag zaopiniowała wariant 

II projektu uchwały, 
• ds. Kultury, Oświaty i Rekreacji jednogłośnie (5 za) pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w wariancie II. 
 
Zastępca burmistrza Zbigniew Szatkowski wyjaśnił, iż różnica pomiędzy 
wariantem I i II polega na różnicy w kwocie odpłatności. Ona jest minimalna. W 
niedalekiej przyszłości trzeba będzie zastanowić się nad koniecznością 
weryfikacji kosztowej w poszczególnych placówkach. Na dzień dzisiejszy jest 
pozytywna opinia Komisji ds. Kultury w stosunku do wariantu II jak również 
Komisji Rewizyjnej i w związku z tym burmistrz Szatkowski poprosił o 
głosowanie nad wariantem II. Ta odpłatność musi być zróżnicowana, 
aczkolwiek i tak stwarzamy możliwości zwalniania rodziców w najtrudniejszej 
sytuacji.  
 
Dyskusji w tym temacie nie było.  
 
Wnioskiem dalej idącym jest głosowanie nad wariantem II. 
 
Za wariantem II głosowało 18 radnych, przy 1 wstrzymującym się. 
 
 
UCHWAŁA  na XVI/126/04  w sprawie ustalenia opłat za 
świadczenia w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych na 
terenie miasta i gminy Bogatynia – podjęta została większością głosów  
(18 za, 1 wstrzymał się) 
 
 

Do pkt 13 
Zmiana uchwały nr XV/130/99 Rady Gminy i Miasta w Bogatyni z dnia 5 

października 1999 r. w sprawie utworzenia i zasad gospodarowania środkami 

specjalnymi w publicznych szkołach i przedszkolach prowadzonych przez 

Gminę oraz w Ośrodku Sportu i Rekreacji w Bogatyni. 

 

Przewodniczący rady Henryk Boruta przedstawił projekt uchwały o zmianie 
uchwały nr XV/130/99 Rady Gminy i Miasta w Bogatyni z dnia 5 października 
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1999 r. w sprawie utworzenia i zasad gospodarowania środkami specjalnymi w 
publicznych szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę zmienionej 
uchwałą nr XXIX/235/2000 Rady Gminy i Miasta w Bogatyni z dnia 5 grudnia 
2000 r. i uchwałą nr XLVIII/353/2002 Rady Gminy i Miasta w Bogatyni z dnia 
5 sierpnia 2002 r. oraz o zmianie uchwały nr XLVIII/353/2002 Rady Gminy i 
Miasta w Bogatyni z dnia 5 sierpnia 2002 r. w sprawie utworzenia i zasad 
gospodarowania środkiem specjalnym Ośrodka Sportu i Rekreacji w Bogatyni 
oraz w sprawie zmiany uchwały nr XV/130/99 Rady Gminy i Miasta w 
Bogatyni z dnia 5 października 1999 r zmienionej uchwałą nr XXIX/235/2000 
Rady Gminy i Miasta w Bogatyni z dnia 5 grudnia 2000 roku. 
 
Burmistrz przekazał projekt uchwały Przewodniczącemu Rady celem 
zaopiniowania przez odpowiednie komisje i pod obrady Rady. 
 
Komisje: 
• Rewizyjna jednogłośnie (5 za) pozytywnie bez uwag zaopiniowała projekt 

uchwały, 
• ds. Kultury, Oświaty i Rekreacji jednogłośnie (3 za) pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Dyskusji w tym temacie nie było. 
 
 
UCHWAŁA  nr XVI/127/04 o zmianie uchwały nr XV/130/99 
Rady Gminy i Miasta w Bogatyni z dnia 5 października 1999 r. w 
sprawie utworzenia i zasad gospodarowania środkami 
specjalnymi w publicznych szkołach i przedszkolach 
prowadzonych przez Gminę zmienionej uchwałą nr 
XXIX/235/2000 Rady Gminy i Miasta w Bogatyni z dnia 5 grudnia 
2000 r. i uchwałą nr XLVIII/353/2002 Rady Gminy i Miasta w 
Bogatyni z dnia 5 sierpnia 2002 r. oraz o zmianie uchwały nr 
XLVIII/353/2002 Rady Gminy i Miasta w Bogatyni z dnia 5 
sierpnia 2002 r. w sprawie utworzenia i zasad gospodarowania 
środkiem specjalnym Ośrodka Sportu i Rekreacji w Bogatyni 
oraz w sprawie zmiany uchwały nr XV/130/99 Rady Gminy i 
Miasta w Bogatyni z dnia 5 października 1999 r zmienionej 
uchwałą nr XXIX/235/2000 Rady Gminy i Miasta w Bogatyni z 
dnia 5 grudnia 2000 roku – podjęta została jednogłośnie (17 za). 
Uchwała stanowi załącznik nr 18. 
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Do pkt 14 
Przyjęcie sprawozdania z realizacji gminnego programu profilaktyki i 

rozwiązywania problemów alkoholowych na terenie Gminy i Miasta Bogatynia 

za 2003 rok 

 
Burmistrz przekazał sprawozdanie Pełnomocnika Burmistrza Miasta i Gminy 
Bogatynia ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych z realizacji gminnego 
programu  profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych dla Miasta i 
Gminy Bogatynia za rok 2003. Sprawozdanie jest załącznikiem nr 19. 
 
Komisje: 
• Rewizyjna jednogłośnie (4 za) pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z 

realizacji programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 
dla MiG Bogatynia za rok 2003, 

• ds. Budżetu jednogłośnie (3 za) pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z 
działalności Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych za 2003 rok, 

• ds. Obywatelskich jednogłośnie (4 za) pozytywnie zaopiniowała 
sprawozdanie z działalności Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych za 2003 rok, 

• ds. Socjalnych jednogłośnie (4 za) pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z 
działalności Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych za 2003 rok, 

• ds. Kultury, Oświaty i Rekreacji jednogłośnie (4 za) pozytywnie 
zaopiniowała sprawozdanie z działalności Ośrodka Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2003 rok, 

 
Radny Dariusz Dąbruś nie chciałby rozwijać wielkiej dyskusji na temat 
kierunków tego programu, natomiast jest jedna wątpliwość natury 
merytorycznej. Radny sądzi, że jest to błąd techniczny, nie mniej przed 
głosowaniem musiał by być wyjaśniony. Na koniec tych materiałów 
podsumowane poszczególne punkty poszczególnych paragrafów budżetu. 
Wydrukowana jest suma 218.215,02 zł, natomiast z podsumowania tych pozycji  
otrzymujemy sumę 236 tys. zł. Radny chciałby aby to zostało wyjaśnione przed 
głosowaniem, żeby nie było wątpliwości po głosowaniu. Jednocześnie radny 
chciałby przeprosić wszystkich, którzy są dotknięci niezbyt schludnym dziś 
wyglądem radnego  ale rano padłem ofiarą chuligańskiego wybryku i nie zdążył 
się starannie przygotować. 
 
Przewodniczący rady Henryk Boruta poprosił p. Grzegorza Hryszkiewicza o 
wyjaśnienia. 
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Pełnomocnik Burmistrza ds. Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych 
Grzegorz Hryszkiewicz wyjaśnił, iż jest to błąd techniczny. 
 
Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla MiG Bogatynia za 2003 rok 
przyjęte zostało większością głosów (18 za, 1 przeciw). 
załącznik nr 19 

 
Do pkt 15 

Przyjęcie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na terenie Gminy i Miasta Bogatynia na 2004 rok 

      oraz wynagrodzenie członków gminnych komisji rozwiązywania 

problemów alkoholowych 

 
Przewodniczący rady Henryk Boruta przedstawił projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych na terenie Gminy i Miasta Bogatynia na rok 2004 oraz 
wynagrodzenie członków gminnych komisji rozwiązywania problemów 
alkoholowych. 
 
 
Burmistrz przekazał projekt uchwały Przewodniczącemu Rady celem 
zaopiniowania przez odpowiednie komisje i pod obrady Rady. 
 
 
Komisje: 
• Rewizyjna większością głosów (3 za, 1 wstrzymał się) pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały, 
• ds. Budżetu jednogłośnie (3 za) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 
• ds. Obywatelskich jednogłośnie (4 za) pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały, 
• ds. Socjalnych jednogłośnie (4 za) pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały, 
• ds. Kultury, Oświaty i Rekreacji jednogłośnie (4 za) pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały, 
• ds. Techniki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie (3 za) 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Dyskusji w tym temacie nie było. 
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UCHWAŁA  nr XVI/128/04 w sprawie przyjęcia gminnego 
programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 
na terenie Gminy i Miasta Bogatynia na rok 2004 oraz 
wynagrodzenie członków gminnych komisji rozwiązywania 
problemów alkoholowych – podjęta została większością głosów (18 za, 1 
przeciw). 
Uchwała stanowi załącznik nr 20. 
 

Do pkt 16 
Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy 

 na 2004 rok  

 

Przewodniczący rady Henryk Boruta przedstawił projekt uchwały w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2004 rok. 
 
Burmistrz przekazał projekt uchwały Przewodniczącemu Rady celem 
przedstawienia pod obrady Rady. 
 
Skarbnik gminy Bogumiła Wysocka udzieliła wyjaśnień w sprawie zmian w 
budżecie Gminy na 2004 rok.  Zmiany związane są z potrzebą wprowadzenia 
nowych zadań inwestycyjnych w Gminnym Funduszu Ochrony Środowiska.  Te 
nowe zadania to wykonanie dokumentacji technicznej uzbrojenia strefy 
aktywności gospodarczej w Porajowie z kwotą50 tys. zł oraz  łącznie 150 tys. zł 
na wykonanie studium wykonalności inwestycji i oceny oddziaływania na 
środowisko następujących zadań: sieć wodno-kanalizacyjna i ciepłownicza dla 
Zatonia i Trzcińca wraz z tranzytem wody zimnej do Bogatyni i Porajowa, 
wykonanie rozdzielczej sieci kanalizacji sanitarnej i deszczowej dla 
miejscowości Porajów i Opolno Zdrój, wykonanie sieci ciepłowniczej w 
południowo-wschodnim rejonie Bogatyni ul. Białogórskiej, Włókienniczej, 
Skłodowskiej-Curie, Żeromskiego, Dymitrowa, Opolowskiej, Krakowskiej i 
Krótkiej. Te zadania możliwe będą do realizacji dzięki temu, że po przetargu 
zmniejszyła się wartość zadania „wykonanie wodociągów w miejscowości  
Sieniawka, Porajów, Kopaczów”. Jednocześnie zwiększamy dochody i wydatki 
o kwotę  36 tys. zł jest to dotacja, którą otrzymała gmina z Urzędu 
Marszałkowskiego na wapnowanie gleb. Na ten cel przeznaczane są te środki. O 
11 tys. zł zmniejsza się wydatki na obsługę długu. W bieżącym roku 
wynegocjowaliśmy obniżenie oprocentowania pożyczek w Narodowym 
Funduszu Ochrony Środowiska z 7-miu na 3% oraz w Wojewódzkim Funduszu 
Ochrony Środowiska wszystkich pożyczek z 5-ciu na 4%. Stąd możliwe jest to 
zmniejszenie a 11.200,00 przeznaczamy na rozchody i spłatę pożyczki, którą 
zaciągnęliśmy w tym roku na zadanie inwestycyjne wykonanie sieci i przyłączy 
ciepłowniczych do budynków przy ul. Chopina w Bogatyni. Skarbnik gminy 
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zwróciła uwagę na upoważnienie dla p. burmistrza określające maksymalną 
wysokość poręczeń udzielonych przez burmistrza w roku 2004 do kwoty1 mln 
zł. Jest to poręczenie, które udzielamy dla SPZOZ w Bogatyni. Skarbnik gminy 
przypomniała, że w budżecie na 2004 rok mamy zabezpieczoną kwotę 221 tys. 
zł na poręczenie kredytu, który SPZOZ spłaca ostatnią ratę w maju tego roku 
stąd te środki będą możliwe do przeznaczenia w rezerwie na spłatę kredytu, 
który poręczy burmistrz do kwoty 1 mln zł. W tym roku  przewiduje się, że ta 
spłata będzie wynosiła 120 tys. zł. nowego kredytu. 
 
Dyskusji w tym temacie nie było. 
 
UCHWAŁA  nr XVI/129/04  w sprawie wprowadzenia zmian w 
budżecie Gminy na 2004 rok – podjęta została większością głosów  (18 
za, 1 wstrzymał się). 
Uchwała stanowi załącznik nr 21. 
 

Do pkt 17 
Projekt uchwały w sprawie utworzenia obwodu głosowania w Szpitalu 

Gminnym Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Bogatyni 

i ustaleniu jego numeru 

 
Przewodniczący rady Henryk Boruta  przedstawił projekt uchwały w sprawie 
utworzenia obwodu głosowania w Szpitalu Gminnym Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Bogatyni i ustaleniu jego numeru. 
 
Dyskusji w tym temacie nie było. 
 
UCHWAŁA  nr XVI/130/04  w sprawie utworzenia obwodu 
głosowania w Szpitalu Gminnym Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Opieki Zdrowotnej w Bogatyni i ustaleniu jego numeru – 
podjęta została jednogłośnie (19 za). 
Uchwała stanowi załącznik nr 22. 
 

Do pkt 18 
Projekt uchwały w sprawie utworzenia obwodu głosowania w Wojewódzkim 

Szpitalu dla nerwowo i Psychicznie Chorych w Sieniawce 

 i ustaleniu jego numeru 

 
Przewodniczący rady Henryk Boruta przedstawił projekt uchwały w sprawie 
utworzenia obwodu głosowania w Wojewódzkim Szpitalu dla nerwowo i 
Psychicznie Chorych w Sieniawce i ustaleniu jego numeru. 
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Dyskusji w tym temacie nie było. 
 
UCHWAŁA  nr XVI/131/04  w sprawie utworzenia obwodu 
głosowania w Wojewódzkim Szpitalu dla Nerwowo i Psychicznie 
Chorych w Sieniawce i ustaleniu jego numeru – podjęta została 
jednogłośnie (19 za). 
Uchwała stanowi załącznik nr 23. 
 

Do pkt 19 
Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Bogatynia 

 

Przewodniczący rady Henryk Boruta przedstawił projekt uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmian miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta i gminy Bogatynia. Zmianą planu będzie objęty obszar 
wsi Opolno Zdrój. 
 
Radny Dariusz Dąbruś zaproponował aby nie rozbijać tego tematu na miasto 
Bogatynie i wieś Opolno Zdrój i przegłosować jeden projekt uchwały w sprawie 
zmian w planie na terenie miasta i gminy Bogatynia, co załatwi sprawę za 
jednym razem. 
 
Zastępca burmistrza Krzysztof Wietrzykowski powiedział, że w podobny 
sposób myśleliśmy na pewnym etapie tworzenia projektów uchwał. Konsultując 
się z architektem, który przygotowywał  poprzedni plan zagospodarowania 
przestrzennego była sugestia żeby te dwie sprawy rozdzielić. Sprawa Opolna 
Zdroju dotyczy KWB „Turów”, jest to sprawa bardzo poważna wymagająca 
wielu dyskusji i wielu posiedzeń Rady. Jest to sprawa grubszego kalibru, bo 
wniosek który złożyła Kopalnia w zasadzie dotyczy całej likwidacji wsi Opolno 
Zdrój. Jest jeszcze szereg drugich wniosków, które są zawarte w projekcie 
drugiej uchwały i po konsultacji doszliśmy do wniosku, że powinniśmy 
przedłożyć Radzie dwa projekty. Chodzi tu również o względy finansowe. Jeżeli 
zakres tego opracowania, który dotyczy Kopalni Węgla Brunatnego – podjęcie 
dwóch odrębnych uchwał będzie dawało możliwość negocjacji partycypacji w 
kosztach.  
 
Radny Paweł Body wnioskuje o wprowadzenie zmiany do planu  wsi Jasna 
Góra. 
 
Zastępca burmistrza Krzysztof Wietrzykowski rozumie, że zmiana będzie 
dotyczyć projektu uchwały obszaru miasta i gminy. Będzie uzupełnienie. 
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Przewodniczący rady Henryk Boruta powiedział, że w załączniku będzie 
uwzględniona wieś Jasna Góra. 
 
UCHWAŁA  nr XVI/132/04 w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta i gminy Bogatynia – podjęta została 
większością głosów (17 za, 1 wstrzymał się). 
Uchwała stanowi załącznik nr 24. 
 

Do pkt 20 
Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Bogatynia 

 

Przewodniczący rady Henryk Boruta przedstawił projekt  uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta i gminy Bogatynia w zakresie obszaru miasta i gminy. 
 
Dyskusji w tym temacie nie było. 
 
UCHWAŁA  nr XVI/133/04  w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta i gminy Bogatynia – podjęta została 
jednogłośnie (18 za). 
Uchwała stanowi załącznik nr 25. 
 

Do pkt 21 
Interpelacje i zapytania 

 

Radna Krystyna Dudziak-Piwowarska zapytała, czy został powołany zespół, 
którego zadaniem ma być przygotowanie planu, wariantów funkcjonowania 
naszego szpitala w kontekście tym jakie warunki stawia czy próbuje nam 
dyktować powiat. Czy został powołany zespół i ewentualnie skład. 
 
Zastępca burmistrza Zbigniew Szatkowski powiedział, że pytanie zadane 
przez radną Krystynę Dudziak-Piwowarską jest jak najbardziej na czasie z kilku 
względów, chociażby dlatego że koreluje ze zmianami w budżecie. Stanowisko 
starosty powiatowego jest znane i praktycznie został zaprezentowany zespół do 
prowadzenia negocjacji. O przebiegu spotkania burmistrz złożył relację 
burmistrzowi  Świstulskiemu. Są dwie propozycje projektów uchwał ale to 
może się pojawić na następnej sesji – chodzi o zwiększenie składu Rady 
Społecznej Szpitala Gminnego, który to skład mógłby pracować i wydać 
stosowne opinie co do kształtu, formuły funkcjonowania SPZOZ, natomiast 
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jeżeli chodzi o fizyczne powołanie tego zespołu, to zespół nie został jeszcze 
powołany. Burmistrz Świstulski zaproponował aby zespół pracował w składzie 
3-osobowym. Była propozycja żeby wyłonić jednego przedstawiciela z Rady. 
Tym przedstawicielem mógłby być p. Oliasz. Resort Polityki Regionalnej 
reprezentowałby burmistrz Szatkowski lub p.Szczepkowska oraz dyrektor 
szpitala lub jego zastępca. W ostatnim okresie obradowała Rada Społeczna 
SPZOZ przyjmując ważne stanowiska w sprawie dotyczącej Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej – w sprawie przyjęcia sprawozdania za 
rok poprzedni. Mimo usilnych starań kierownictwa szpitala i działań 
prooszczędnościowych nie udało się uniknąć ujemnego wyniku finansowego. 
Nie jest to aż tak wielki wynik ale jest ujemny. Rada Społeczna przyjęła również 
dokumenty dotyczące formuły funkcjonowania SPZOZ w roku 2004 a wiąże się 
to nierozerwalnie z wydaniem pozytywnej opinii do planu finansowego na rok 
2004 . Tego tematu nie zakończyliśmy chociażby dlatego, bo mimo 
drastycznych działań nie uda się w opinii Rady Społecznej utrzymać takiego 
wyniku, który pozwalałby na bilansowanie się szpitala. W związku z tym muszą 
wejść inne aspekty w formie reorganizacji wewnętrznej, restrukturyzacji 
szpitala. Te dokumenty są już przedłożone burmistrzowi i zgodnie z 
zapowiedzią najbliższa sesja będzie tą sesją, która będzie rozstrzygała o 
przyjęciu kierunków, które muszą prowadzić do bilansowania szpitala, 
względnie uwzględnienia spraw które miałyby powstać z jednoczesnym 
zachowanie dostępności do lekarzy i zapewnieniem świadczeń przynajmniej na 
poziomie dostatecznym. W dniu dzisiejszym jeszcze ten zespół fizycznie nie 
funkcjonuje. Nie znaczy to, że nie ma opinii, wyliczeń, dokumentów w tym 
przedmiocie. Stanowisko kierownictwa szpitala w formie przygotowanego 
dokumentu tak jakby zakładało że chce spróbować obrony interesów 
pracowników, obrony realizacji swoich świadczeń bez specjalnego uszczerbku i 
likwidacji czterech podstawowych oddziałów, natomiast wiązałoby to się z 
uszczerbkiem z ograniczeniem ilości pracowników, ilości łóżek na 
poszczególnych oddziałach.. To są rzeczy techniczne, które wymagają 
odrębnego punktu do wprowadzenia na sesji Rady Gminy i Miasta. Burmistrz 
myśli, że termin najbliższej sesji jest terminem granicznym do ustalenia, 
przyjęcia formuły, kształtu funkcjonowania SPZOZ. To musimy zrobić, bo czas 
nam ucieka. Intencją naszą jest przeprowadzenie takich działań, które  
ostatecznie w działalności finalnej nie doprowadziłyby do zdarzeń jakie miały 
miejsce w innych regionach, czy w innych podmiotach medycznych. Musimy 
jeszcze spróbować, chyba po raz ostatni kontaktu z niepublicznymi placówkami 
służby zdrowia, bo na dzień dzisiejszy jest wiele elementów które nie stanowią 
wspólnej płaszczyzny, ta konkurencja  jest bardzo widoczna, sprawa deklaracji 
też pozostaje pod znakiem zapytania. Burmistrz Szatkowski będzie wnosił do p. 
burmistrza i do p. przewodniczące, żeby te materiały które są już przygotowane 
znalazły się na najbliższej sesji, żeby Rada mogła ostatecznie zdecydować o 
kierunkach. Tego nie da się odkładać dalej. Jeżeli będą inne poglądy co do 
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kształtu tego zespołu, to proszę ewentualnie zgłosić takie propozycje i z p. 
burmistrzem wykreujemy jakąś koncepcję. 
 
Radna  Krystyna Dudziak-Piwowarska przypomniała, że 31 marca br odbyła 
się sesja w powiecie poświęcona służbie zdrowia. Radna zastanawia się, czy 
Rada nie powinna zająć stanowiska w formie protestu z formy jak to zostało 
zorganizowane. Żadnych imiennych zaproszeń nie było. Była to sesja na temat 
służby zdrowia a nie tylko na temat szpitala. Szefowie ZOZ-ów zakładowych 
powinni również uczestniczyć w sesji, ponieważ zgorzeleckie były 
reprezentowane przez wszystkich prezesów. Z naszej komisji nikt nie był. 
Prowadzimy rozmowy już dosyć długo i nie dajmy się tak traktować. 
 
Burmistrz Gerard Świstulski zgadza się z tym niepokojem, który wyraziła 
radna Krystyna Piwowarska i jednocześnie prosi Radę abyśmy dzisiaj nie 
podejmowali stanowiska i nie zaogniali tej sprawy, bo to jest sprawa dosyć 
drażliwa na linii powiat – Bogatynia. Powiat ma swój punkt widzenia jeżeli 
chodzi o rozwiązania dotyczące służby zdrowia w powiecie i trudno się dziwić, 
że ma taki punkt widzenia. Mamy prawo do własnego punktu widzenia i ten 
punkt widzenia  zna kierownictwo powiatu i zna go p. starosta, z którym 
niejednokrotnie spotykaliśmy się. Rozmawiać musimy, bo inaczej się nie da 
wypracować wspólnego stanowiska. Powiat rzeczywiście nas trochę zaskoczył 
tą sesją. Nie byliśmy przygotowani żeby tego rodzaju rozważania miały mieć 
miejsce. Trzeba było wcześniej wypracować nasz punkt widzenia, żeby go na 
sesji powiatowej przedstawić. Jest taka wola ze strony powiatu a i z naszej 
strony również, żeby próbować się porozumieć dla tego ważnego społecznie 
zagadnienia, tak jak zasugerował burmistrz Szatkowski, burmistrz Świstulski 
proponuje żeby z naszego samorządu skonstruować taki zespół, który nie będzie 
liczny. Trzy osobowy zespół z naszej strony i również trzy osobowy ze strony 
powiatu będzie w stanie przedstawić nasz punkt widzenia i przekonać do 
naszych racji a są to dwa różne interesy. Burmistrz zwrócił się do Rady aby ze 
strony Rady desygnować do tego zespołu przedstawiciela Rady. Burmistrz 
Szatkowski zaproponował wiceprzewodniczącego rady Artura Oliasza – jest to 
dobra propozycja. Natomiast wcześniej musimy się spotkać na posiedzeniu 
Komisji Socjalnej aby o tych sprawach porozmawiać i następna sesja musi już 
być sesją tematyczną dotyczącą służby zdrowia, gdzie byśmy w sposób 
ostateczny zadecydowali jak ma nasz ZOZ a przede wszystkim nasz szpital 
funkcjonować i w jakich warunkach. Finanse znamy, natomiast warunki 
organizacyjne muszą ulec pewnej korekcie, o czym rozmawialiśmy 2-3 dni temu 
z p. dyrektor Zakrzewską. Burmistrz myśli, że zmierzamy we właściwym 
kierunku. Komisja Socjalna musi te sprawy pilotować. Burmistrz ma taką 
propozycję odnośnie przedstawiciela Rady jeśli chodzi zespół do negocjacji z 
zespołem powiatowym. 
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Przewodniczący rady Henryk Boruta udzielił głosu radnemu powiatu 
zgorzeleckiego Zbigniewowi Stodolnemu. 
 
Radny powiatu Zbigniew Stodolny powiedział, że faktycznie w miesiącu 
marcu odbyła się sesja poświęcona służbie zdrowia. Radni bogatyńscy zapytali, 
dlaczego służba zdrowia z Bogatyni nie została zaproszona i zostało to 
wytknięte p. staroście, ponieważ ze Zgorzelca byli przedstawiciele wszystkich 
placówek, również niepublicznych zakładów. Powołany został przy Starostwie 
zespół. Z ramienia Starostwa do zespołu nie wszedł żaden z członków Zarządu 
Szpitala, dlatego że radni zwracali  uwagę aby były to niezależne osoby. 
Powołano 4 osoby. Są to: członek Zarządu Starostwa,  radny,  przedstawiciel 
niepublicznego zakładu służby zdrowia i  przedstawiciel Marszałka, który jest w 
Radzie Społecznej SPZOZ. Jako radni doszliśmy do wniosku, że dwie panie 
dyrektorki nie są w stanie się domówić. Dlatego mieliśmy przykład tego 
spotkania. Radny proponuje aby w tym kształcie powołać grupę i po 
wypracowaniu  wniosków przez obie grupy, jest uchwała podjęta aby 
zorganizować wspólne posiedzenie sesji Rady Powiatu i Rady Gminy i Miasta  
poświęcone służbie zdrowia. 
 

Do pkt 22 
Wolne wnioski, sprawy różne 

 
Radny Janusz Sontowski przypomniał, że na jednej z sesji postawił wniosek o 
utworzeniu centrum socjalnego w jednym z przedszkoli i to się odbiło złym 
odzewem, dlatego poprosił przewodniczącego rady o spotkanie aby spokojnie 
ten temat rozpatrzyć do końca.  Radny zaapelował do wszystkich rad 
osiedlowych i sołeckich – dzień 22 kwietnia jest dniem Sprzątania  Ziemi – 
radny prosi aby wszyscy włączyli się w tę akcję, żebyśmy do Unii Europejskiej 
weszli estetycznie. Przy Gimnazjum nr 2 jest istny śmietnik. 
 
Przewodniczący rady Henryk Boruta udzielił głosu sołtysowi Działoszyna 
Ryszardowi Włos. 
 
Ryszard Włos w imieniu społeczności wiejskiej  szczególni wsi Działoszyn 
podziękował wszystkim osobom, które przyczyniły się do utworzenia 
gimnazjum w Działoszynie. Szczególne słowa podziękowania skierował pod 
adresem burmistrza Szatkowskiemu, p. naczelnik ROŚ Joannie Iżyckiej-Kuś, 
radnemu Edmundowi Nych. Ryszard Włos podziękował również sołtysom i 
radom sołeckim północnej części gminy, którzy włączyli się do pracy aby 
powstało gimnazjum w Działoszynie. 
 
Przewodniczący rady Henryk Boruta przypomniał, że upływa termin 
składania oświadczeń majątkowych. Każdy z p. radnych otrzymał informację z 
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gabinetu wojewody na temat najczęściej popełnianych błędów w 
oświadczeniach majątkowych. Przewodniczący rady poprosił radnych aby wziąć 
to pod uwagę przy składaniu nowych oświadczeń. 
Związek Kombatantów RP i Byłych Więźniów Politycznych Zarząd Okręgowy 
w Jeleniej Górze skierował apel do Przewodniczących Rad Gmin, Miast – 
Gmin, Miast  i Powiatów b Województwa Jeleniogórskiego oraz Dolnośląskiego 
w sprawie rozważenia możliwości symbolicznej zbiórki pieniężnej wśród 
radnych na renowację Cmentarza II Armii Wojska Polskiego w Zgorzelcu. 
Zarówno pismo jak i druk przekazu pieniężnego radni otrzymali w materiałach 
do wykorzystania. Załącznik nr 26. 
Następna sprawa dotyczy wniosku Komisji ds. Obywatelskich aby posiedzenia 
Rady odbywały się w określone dni tygodnia, to jest w pierwszy wtorek 
miesiąca. Przewodniczący wyjaśnił, iż sesje najczęściej odbywają się we 
wtorek. W wielu sytuacjach jesteśmy jako rada obligowani terminami 
nakazanymi odgórnie i w związku z tym pewne zmiany mogą być. Będziemy 
starali się aby w miarę możliwości sesje odbywały się w jednym dniu 
pamiętając o pracy zawodowej radnych. 
 
Zastępca burmistrza Zbigniew Szatkowski pamięta wspólne posiedzenia 
Rady kiedy czas zmierzający do Unii Europejskiej odliczaliśmy na lata, na 
miesiące, mieliśmy określone cele i kierunek. W dniu dzisiejszym ten czas 
odliczamy już na godziny i na minuty. 30 kwietnia mamy oficjalne spotkanie, w 
którym wezmą udział przedstawiciele świata polityki, samorządów, biznesu, 
nauki. Będzie to spotkanie, które w ramach wspólnej organizacji 
przedsięwzięcia Związku Trzech Miast organizuje rząd Saksonii. Otrzymaliście 
Państwo zaproszenia na godzinę 19,3o i do tych zaproszeń należy przygotować 
się szczególnie. Musimy potwierdzić swoją obecność ze względu na 
umieszczenie list z imienia i nazwiska i przyporządkowania osób ze strony 
organizacyjnej. Będzie to jedno z większych wydarzeń po 200 osób z każdej 
strony. Będzie to spotkanie w dużym namiocie po stronie niemieckiej. Burmistrz 
Szatkowski zaapelował o potwierdzenie swojej obecności. Dotrą również 
zaproszenia do sołtysów. Musimy się godnie zaprezentować podczas tego 
spotkania. Burmistrz Szatkowski poprosił o punktualne przybycie. Do całego 
kalendarza imprez sportowo-rekreacyjnych radni są przewidziani jako 
współorganizatorzy, jako współgospodarze. Przede wszystkim w uroczystości 
powinni uczestniczyć członkowie rad parlamentu międzynarodowego, grup 
roboczych desygnowani przez Radę Gminy i Miasta. W uroczystości 
przewidziane jest również miejsce dla międzynarodowego parlamentu 
dziecięcego. Będzie dużo gości z kraju i w związku z tym burmistrz prosi o 
darowanie mniejsze zainteresowanie organizatorów miejscowymi władzami., 
ponieważ traktujemy radnych jako współgospodarzy i musimy skupić się na 
gościach z zewnątrz. O takie zachowanie będziemy również apelowali do 
mieszkańców Bogatyni. Mamy zorganizowany transport okrężny co godzinę w 
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kierunku trójstyku. Będą miejsca wyznaczone w pierwszej kolejności dla 
samochodów  rządowych trzech państw. Samochody należy parkować tam, 
gdzie wskażą organizatorzy. Nie wszystkie samochody będą mogły dojechać do 
miejsca trójstyku. Była mowa o budowie drogi ostatniej Leszka Millera. 
Burmistrz Szatkowski myśli, że jest to nowa droga do Unii Europejskiej, 
wynikająca ze wspólnego przedsięwzięcia. Warto wiedzieć, że po trudnych 
negocjacjach dyplomatycznych, które ostatecznie zamknęliśmy sukcesem w 
dniu wczorajszym, taka historia która będzie miała miejsce kiedy przez granicę 
niemiecko-polską w kierunku Zittau przemieszczą  się równocześnie trzy głowy 
państw kanclerz Schreder i dwóch premierów, to jest wydarzenie ogromne. 
Począwszy od soboty , uroczyste podniesienie flagi obok Urzędu Miasta i 
Gminy. Nie jest to obowiązek ale wciągnięcie flagi jest bliskie samorządowi, w 
związku z tym radni powinni czuć się zaproszeni, choć nie wynika to z żadnego 
obowiązku. Budowa mostu na Nysie jest trochę oddalona od Nysy Łużyckiej. 
Uroczystości będą odbywały się po stronie niemieckiej i należy przemieścić się 
wcześniej w ten rejon, żeby nie kolidowało to z przejazdem  kolumn rządowych. 
W rejon trójstyku będą dopuszczone samochody tylko ekip rządowych. 
Samochody z poszczególnych ministerstw, parlamentarzystów będą musiały 
zatrzymać się przed drogą Hradek-Zittau. Burmistrz będzie prosił szefów spółek 
o oddelegowanie od 29 kwietnia do zadań stricte technicznych po kilku 
pracowników aby pomogli nam zrealizować to ogromne zadanie.. Dzieją się 
teraz różne rzeczy w tej chwili dotyczące wizyty samego premiera. W prasie 
podaje się informacje, że premier leci do Żytawy, nie podaje się informacji że 
jest to Bogatynia. Ta informacja nam tylko pomaga, pozwala  przybliżyć 
Bogatynię na tej mapce telewizyjnej. Jest co raz większe zainteresowanie ze 
strony dziennikarzy. Burmistrz Szatkowski poprosił radnych aby wspomagali  
organizatorów w tym przedsięwzięciu. 
 
Radny Janusz Sontowski zapytał, czy radni będą oznaczeni plakietkami. 
  
Zastępca burmistrza Zbigniew Szatkowski powiedział, że Komitet 
Organizacyjny postanowił nie robić swoich wizytówek. Strona niemiecka 
również nie będzie robiła. Oznaczeni będą w sposób wyraź organizatorzy i 
służby techniczne oraz prasa, media i służby medyczne.  
 
Burmistrz Gerard Świstulski powiedział, że jest to dla nas rzeczywiście, dla 
mieszkańców a także dla samorządu duże wyzwanie. Jest  to impreza o 
charakterze prestiżowym. Chcielibyśmy z naszych obowiązków wywiązać jak 
najlepiej. Burmistrz ma nadzieję, że tak będzie. Przyjeżdża trzech premierów i 
to już nadaje rangę temu przedsięwzięciu. Burmistrz Szatkowski nie mówił o 
wszystkich szczegółach a jest tego ogromna ilość. W każdej sprawie jeszcze 
myślimy i uzgadniamy. Burmistrz w pierwszym wejściu dziękował kolegom i 
koleżankom radnym  za to co było w roku ubiegłym. Burmistrz jeszcze raz 
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dziękuje za to co wspólnie robiliśmy w ubiegłym roku, za sugestie, za sygnały, 
także krytyczne uwagi, które pomagają burmistrzowi i współpracownikom w 
lepszym wywiązywaniu się z naszych obowiązków. Burmistrz liczy, że tak 
będzie również w roku bieżącym. Na podstawie głosów radnych postaramy się 
błędy korygować. To co robimy jako samorząd, to jest służba na rzecz 
społeczności miasta i gminy. Burmistrz podziękował z tę współpracę. Oraz 
przedstawicielom  wszystkich jednostek organizacyjnych, naszych spółek 
komunalnych, wszystkim tym, którzy pracują na rzecz tego społeczeństwa. 
Burmistrz podziękował za udzielenie absolutorium za rok ubiegły. Burmistrz 
oświadczył, że będzie starał się aby wszystko co zaplanowaliśmy sobie w roku 
bieżącym zostało jak najlepiej zrealizowane. 
 

Do pkt 23 
Zamknięcie obrad 

 

Porządek obrad został wyczerpany. 
Przewodniczący rady Henryk Boruta zamknął obrady XVI sesji Rady Gminy 
i Miasta w Bogatyni. 
 
 
 
Protokołowała: 
Zofia Łuczak 
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